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гаму мяне навучыла. Яна як 
член сям’і, мая “музычная 
маці”, шчыры і гасцінны чала-
век, прафесіянал. Мае бацькі, 
канешне, бо гэта для мяне 
прыклад сям’і. І настаўніца 
рускай мовы і літаратуры, 
дзякуючы якой я заваёўваў 
пераможныя месцы на 
рэспубліканскіх вучэбных 
алімпіядах. Я не пайшоў ву-
чыцца ў Ліцэй БДУ толькі 
таму, што вельмі паважаў 
сваіх настаўнікаў з маёй 
брэсцкай 37-й школы.

– на факультэце можна 
пачуць, што вы збіраліся 
ў магістратуру яшчэ з пер-
шага курса. адкуль такая 
мэтанакіраванасць да вучо-
бы?

– На гэта паўплывала 
тое, што я хацеў выкладаць. 
Да таго ж, у маёй сям’і заўсёды 
існаваў своеасаблівы “культ 
навукі”. Мой дзядуля быў 
кандыдатам тэхнічных навук, 
загадчыкам кафедры. У сям’і 
заўсёды вяліся размовы, што 
ўніверсітэт – гэта цудоўна. 
Вучоба дазваляе чалавеку 
самарэалізоўвацца. Вучыц-
ца – значыць развівацца. Калі 
ёсць магчымасць, здольнасці і 
стымул, трэба вучыцца. Хачу 
пасля аспірантуры яшчэ вы-
вучыцца на псіхолага. Можа, 
атрымаю і вышэйшую музыч-
ную адукацыю, хто ведае. 

– Што стала самым 
каштоўным за студэнцкія 
гады?

– Стасункі з людзьмі. 
Час вучобы – гэта но-
выя знаёмствы, сувязі, 
сябры. Большасць тых  
людзей, каго я сёння называю 
сябрамі, сустрэліся мне ва 
ўніверсітэцкія гады. Важным 
момантам таксама з’яўляецца 
тое, што ў БДУ ёсць неве-
рагодныя магчымасці для 
таго, каб праявіць сябе ў 
розных іпастасях: з грамад-
скага, культурнага, навуко-
вага бакоў. Галоўнае, прайсці 
прафесійнае станаўленне.

– З якімі ўспамінамі ў вас 
асацыюецца журфак?

– У групе ўсе, акрамя 
мяне, былі дзяўчаты. І на той 
час хадзіў жарт вельмі ха-
рактэрны для прадстаўнікоў 
менеджменту тае пары: “Гру-
пу менеджараў на журфаку 
можна знайсці па наяўнасці ў 
ёй аднаго хлопца”. 

Гэта было складана, ве-
села і часам сумна. Такая 
палітра эмоцый, такі спектр 
пачуццяў! Нельга сказаць, 
што нешта асацыюецца ў 
большай ступені, бо я яшчэ 
на факультэце, а значыць усё 
яшчэ наперадзе.

– вы верыце ў прыкметы?
– Не. Яны на мяне ніякім 

чынам не ўплываюць. Не 
было такога, напрыклад, каб я 
не пагаліўся перад выступлен-

нем. Многія артысты робяць 
наадварот, каб не сурочыць. 
Можа, па гэтай прычыне я і 
не перамагаю  ў конкурсах 
(смяецца), але ўсё ж, мне па-
даецца, што чалавек павінен 
з’яўляцца на сцэне прыгожым 
і акуратным. Усё, што даты-
чыцца чорных кошак і іншай 
мітусні – гэта проста не наву-
кова.

– У сацыяльных сетках 
вы напісалі, што хочаце са-
браць асабістую бібліятэку. 
якім жа будзе кнігазбор 
нікановіча?

– Кнігі будуць розныя: 
мастацкая, навуковая, фан-
тастычная літаратура, бест-
сэлеры, кнігі па фільмах. З 
дзяцінства мне падабаецца 
фэнтэзі, бо чытаць многа і з 
задавальненнем я пачаў, калі 
ўзяў у рукі Гары Потара. 

– дзмітрый алегавіч, 
вы можаце назваць сябе 
шчаслівым?

– Так, безумоўна. Нават ду-
маць няма чаго! У мяне ёсць 
усё, пра што толькі можа ма-
рыць чалавек: прафесія, сям’я, 
бацькі, сябры. Я, бясспрэчна, 
шчаслівы чалавек.

Ірына ІВАШКА,
2 курс

Фота з асабістага архіва 
Дзмітрыя НІКАНОВІЧА
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СОВЕТ НОМЕРА:

В любом споре 
неправ тот, 
кто умнее.

форУм

Чудеса под 
Новый год
В Новый год каждый ждет волшебства. 
«ЖурФАКТЫ» поинтересовались у 
студентов Института журналистики 
о чудесах, которые случались в 
преддверии этого сказочного праздника.

светлана Галузо, 3 курс, 
специальность «междуна-
родная журналистика»:

Приятные сюрпризы ждут 
меня каждый Новый год, но 
настоящее новогоднее чудо 
случилось в детстве. Как-то 
мы с родителями ушли на 
елку в город, дома никого не 
было. Но когда вернулись, 
под елочкой лежали подарки. 
Откуда они взялись – до сих 
пор не знаю. 

екатерина рутков-
ская, 4 курс, специаль-
ность «Журналистика (веб-
журналистика)»:

Для меня чудеса – это не 
только Новый год. Я стара-
юсь делать так, чтобы что-то 
волшебное происходило в те-
чение всего года, а не только в 
праздник.

наталья Зайцева, 2 курс, 
специальность «литератур-
ная работа (редактирова-
ние)»:

 У меня часто случаются 
чудеса под Новый год. На-
пример, несколько лет назад 
в канун праздника родители 
сообщили мне, что мама бе-
ременна. А еще я получила 
супер-классный подарок из 
Англии.

даниил Шавров, 3 курс, 
специальность «Журнали-
стика (печатные сми):

Новый год в детстве сам 
по себе был чудом. Ты си-
дишь, ждешь, когда появится 
подарок от Деда Мороза. На 

секундочку отвлекаешься – а 
сюрприз уже под елкой. Был 
случай, когда соседка позво-
нила в дверь и говорит: «Смо-
три, что это у тебя тут такое 
под дверью», а там подарок. 
Эта вера в волшебство и есть 
чудо. 

мария Щипанова, 3 курс, 
специальность «литератур-
ная работа (творчество)»:

 Как-то я гуляла по улице 
и случайно увидела следую-
щую картину: парень сплел 
из новогодней гирлянды «вы-
ходи за меня» и подарил сво-
ей девушке. Выглядело очень 
мило и романтично. 

алёна астапович, 2 курс, 
специальность «литератур-
ная работа (редактирова-
ние)»:

Самое главное новогоднее 
чудо – получить зачет авто-
матом у строгого преподава-
теля. И я его получила.

дарья Шаблинская, 2 
курс, специальность «меж-
дународная журналистика»:

Чудеса случались. Я об-
мениваюсь новогодними от-
крытками и посылочками 

с друзьями из России. Бук-
вально в прошлом году мне 
пришла посылка ровно 31 де-
кабря. Думаю, это маленькое 
чудо.

А 
какие ново-

годние чудеса слу-
чаются в жизни пре-

подавателя мы узнали 
у инги дмитриевны 
воюш, доцента кафе-
дры истории журна-

листики и менед-
жмента СМИ: 

Самы цудоўны Новы год быў 
мо з пяць зім таму. Я была на вёс-
цы. Абсалютна адна ў пустой хаце. 
Печ, кот, плед – класічны набор. Ні 
інтэрнэта, ні святла было не трэба. 
Акурат а дванаццатай наступіла 
поўная цішыня. Усюды. На вуліцы 
сціх вецер, снег падаў у поўным 
маўчанні, ніводзін ліхтар не 
пасмеў запаліць святло. Касмічная 
цішыня, нават гадзінніка не было 
чутно. І гэта было як цуд.

Мария ДОРОШКЕВИЧ,
Дарья ЦАУНЯ, 3 курс


